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Referat møte styringsgruppa i FRAM - Nordområdsenter for klima- og miljøforskning 

Torsdag 27. august 2020, klokken 13.00 – 17.00, Framsenteret. Møterom Ny-Ålesund og teams. 

 

Til stede:  

Bo Andersen, leder  

Nalan Koc, Norsk Polarinstitutt, nestleder. 

Jo Jorem Aarseth, Norsk institutt for bioøkonomi. 

Anita Evenset, Akvaplan-niva. 

Eldbjørg Heimstad, representant fra Framsenterets forskningsledergruppe (FLG). 

Cathrine Henaug, Norsk institutt for naturforskning. 

Geir Lasse Taranger, Havforskningsinstituttet. 

Steinar Vaadal, Kartverket. 

Kenneth Ruud, UiT Norges arktiske universitet (måtte forlate møtet 16.00). 

-- 

Helge M. Markusson, Framsenteret AS, møtte som referent. 

 

Forslag til dagsorden for styringsgruppemøte 27/8-2020 

 

1. Godkjenning av dagsorden 
 

Dagsorden ble godkjent enstemmig. Fire saker ble meldt til punktet eventuelt. 

 
2. Arbeidsform til styringsgruppa og kontakt med medlemsmøtet 

• Hva er riktig møtefrekvens? 
 

Fra diskusjonen: Det er generell enighet om at det er viktig å utnytte det momentum vi har nå. Det er 

forventninger fra medlemmene, og derfor er det viktig å komme i gang raskt. Forandring, og vilje til 

det er viktig. Gruppa konkluderer med at det i den første perioden avholdes møter relativt hyppig, og 

at det så går over i minimum to møter pr. halvår. Det er viktig at disse møtene avstemmes i forhold til 

møtene i forskningsledergruppa og medlemsmøtene.  

• Hvem utarbeider diskusjonsdokumenter? 



   
 

   
 

• Vedtak i styringsgruppa skal begrunnes overfor medlemsmøtet, hva slags 
iterativ vekselvirkning ønsker vi? 

 

Fra diskusjonen: I henhold til mandatet skal styringsgruppa gi departementet en årlig anbefaling om 
prioritering av midler og fordeling mellom flaggskipene. Mandatet gir også styringsgruppa oppdrag i 
å anbefale om endringer og eventuell avslutning av flaggskipene. Dette er uten tvil en ansvarsfull 
oppgave. Leder vil diskutere dette med departementet. 

Gruppa vil i sitt arbeid søke størst mulig grad av konsensus og framstå samlet utad. Derfor vil 
diskusjoner og workshoper bli både viktige og krevende, og beslutningene bør være konkluderende. 

Det anbefales derfor at det forfattes synteser av de viktige diskusjonene slik at alle medlemmene har 
oversikt over argumentene før et vedtak. 

 
3. Rolle- og oppgavedeling mellom leder, nestleder, resten av styret og sekretariatet 

• Noen av disse er definert av departementet, men hvilken praktisk 
gjennomføring ønsker vi? 

 

Fra diskusjonen: Det hersker bred enighet om at sekretariatets (Framsenteret A/S) ansatte utgjør en 

viktig ressurs, både hva erfaring og faglighet angår. Derfor ønsker gruppa tett dialog og samarbeid 

med nevnte. Det anbefales også å se på erfaringer og kanskje dra nytte av disse fra andre 

samarbeidsprosjekter, som for eksempel MAREANO. 

• Hvilken praktisk rolle skal Framsenteret A/S ha overfor styringsgruppa? 
 

Vedtak: Styringsgruppens leder sender et brev til direktør og styreleder i Framsenteret AS der det bes 

om at det utarbeides et kort dokument, på cirka to sider, der det redegjøres hvordan de kan løse de 

oppgavene som trenges for å være et velfungerende sekretariat. 

• Praktisk gjennomføring av arbeidet og fordeling av arbeidsoppgaver? 
 

Vedtak: Leder og nestleder utarbeider i fellesskap et utkast til en arbeidsplan som presenteres på 

neste møte i styringsgruppa. Sekretariatet oppretteren egen kanal for fildeling på teams til bruk for 

styringsgruppen. 

 
4. Første prioritering av arbeidsoppgaver 

• Se vedlagte diskusjonsdokument om ny styring av Framsenteret 

• Hvilke forhold må styringsgruppa avgjøre i 2020 som er av betydning for 
arbeidet i 2021? 

 

5. Den nye samarbeidsavtalen for Framsenteret 
 

• Bør den godkjennes av et siste Sentermøte? 

• Har den en reell betydning for arbeidet i styringsgruppa?  



   
 

   
 

 
6. Opprettelse av en referansegruppe for brukerinvolvering?  

• Internt i styringsgruppa? 

• Skal eksterne utenom Framsenteret sitte her? 
 

Her valgte gruppa å slå sammen punktene 4, 5 og 6, under samletittelen «Visjon og strategi». 

Fra diskusjonen: I arbeidet med å utarbeide en ny strategi må det først på plass en oppdatert 

målsetting og en revidert visjon som er i samsvar med gjeldene beslutningsnotat.  I denne 

sammenheng er det viktig å starte med de viktigste samfunnsmessige utfordringene Framsenteret 

må forholde seg til 

Kjernen i arbeidet er å anerkjenne og utnytte både styrken i samarbeidet og de faglige ulikhetene 

blant institusjonene i Framsenteret.  

Dette arbeidet må foregå ut fra den erkjennelse at det må være en sammenheng mellom 

ressurstilgang og visjon, men at vi likevel må ha klare ambisjoner. I den forbindelse bør forholdet til 

andre departementer enn Klima og miljødepartementet diskuteres og vurderes.  Økt synlighet for 

nytte av forskning for andre departementer bør vektlegges. I tillegg må samarbeide med næringslivet 

vurderes. 

Det betinger i sin tur at brukerne av forskningen i samarbeidet tas med på råd i et tidlig stadium, noe 

som også vil kunne styrke argumentasjonen for økte bevilgninger. 

Flaggskipene er i endring, og det konkluderes med at de vil se annerledes ut i 2022. I arbeidet med ny 

strategi er det viktig å se på hvordan de ulike flaggskipene har praktisert fordelinga av midler.  

I evalueringsrapporten pekes det på at midlene i dag fordeles for fragmentert og med for lite 

fokusert på spisset langsiktig satsing. Det ses derfor som hensiktsmessig at flaggskiplederne og 

strategisk viktige personer i flaggskipene svarer på noen kritiske og klare spørsmål, blant annet om 

roller. Svarene skal være med i grunnlaget til utarbeidelse av ny strategi. 

En slik prosess innebærer at virksomheten i flaggskipene vil bli videreført i 2021, slik vi kjenner de i 

dag. Men det må framkomme klart i tildelingsbrevene at det vil komme endringer. Leder i 

styringsgruppa vil ta dette opp med KLD. 

Et tilbakevendende spørsmål er det som er uttalt som samfunnsvitenskapens forholdsvis svake rolle i 

Framsenterets forskningsportefølje, noe som påpekt i evalueringa av samarbeidet. Gruppa er enige 

om at dette må tas opp på et tidlig stadium i prosessen og at flaggskipene utfordres på dette 

punktet. 

Når det gjelder spørsmålene om tilnærming industri og utdanning konkluderer styringsgruppa med at 

dette skal tas opp på et senere tidspunkt. 

Samarbeidsavtale 

Ny samarbeidsavtale bør legges fram til behandling på et siste Sentermøte (26/10). Saken vil bli tatt 

opp på neste møte i styringsgruppa. 

 

Referansegruppe for brukerinvolvering 

Kommentert [ESH1]: For så vidt ok med oppdatert 
målsetting, kan gjerne sjekkes med KLD (ref. KLD sitt notat 
og epost til styringsgruppa): «..i beslutningsnotatet fra 2010 
er målsettingene for senteret definert, og de gjelder fortsatt, 
mens organisering av samarbeidet vil følge av det vedlagte 
notatet fra 2020» 

Kommentert [JJA2]: Her må vi synliggjøre overfor 
departement som står utenfor den nytten de har av 
forskningen i Framsenteret. F.eks vil «mitt» departement, 
LMD, være opptatt av det. Dette krever litt jobb, men vil 
være noe som alle involverte i Framsenteret vil ha gevinst av 
å jobbe for. 

Kommentert [JJA3]: Tenkes det da i en videreføring? For 
utført forskning er utført forskning… 



   
 

   
 

Dette er en ekstern gruppe som styringsgruppa må oppnevne. Styringsgruppas medlemmer 

oppfordres til å komme med forslag til kandidater i god tid før neste møte (2/10). Det ble en 

innledende diskusjon om hvor mange som burde sitte i en slik gruppe og fra hvilke brukerområder. 

Det ble ingen konklusjon på dette. 

 
 

7. Arbeidsplan for det neste året  
 

• Første medlemsmøte? 
 
Vedtak: første medlemsmøte arrangeres i sammenheng med det siste 
Sentermøtet, med dato 26. – 27. oktober. 
 

• Styringsgruppemøter i år og saker som må avsluttes i år? 
 
Vedtak: 
2. oktober, på teams.  
26. oktober, Tromsø, fysisk frammøte. 
15. desember, valgfritt teams/fysisk frammøte 
 

• Arbeidsplan for gjennomgang/revisjon av Flaggskipene vil starte på neste 
møte 2/10 

• Møtedatoer 2021 avklares senest 26/10 
 
8. Eventuelt 

 

1. Observatører 
Det har kommet forespørsler fra flere om det er mulig å delta på møtene i styringsgruppa 
som observatør. Styringsgruppa konkluderer med at dette foreløpig ikke er ønskelig.  Årsaka 
er at gruppa ønsker å snakke mest mulig fritt og kreativt i oppstartsfasen. Prosessen er 
uansett transparent. Det skal ikke legges opp til faste observatører i styringsgruppa, men 
gruppa forbeholder seg retten til å invitere personer der det måtte være formålstjenlig.  
 

2. Finansiering av plastprogram 
Styringsgruppas intensjon er å videreføre finansieringa i 2021, i henhold til det som er gjort i 
2020. Men gruppa vil se nærmere på de endelige forslagene til finansiering, og behandle 
saken under budsjettsak på neste møte. 
 

3. Framdagen 2020 
Framdagen har vært arrangert årlig siden 2011, og er initiert av Sentermøtet. Arrangementet 

skal bidra til tverrfaglig samarbeid, økt profesjonell og sosial kontakt samt inspirere til bedre 

og bredere formidling. Målgruppen er Framsenterets medlemmer, samarbeidspartnere og 

media.   

På grunn av pandemien samt den prosessen som samarbeidet er inne i nå konkluderes det 

med Framdagen i tradisjonell form ikke arrangeres. Imidlertid ser styringsgruppa det som 

nyttig å arrangere et informasjonsmøte i forbindelse med det første medlemsmøtet, og dette 

kan brandes som Framdagen. 

Kommentert [JJA4]: Og at prosessene i styringsgruppa 
skal være helt åpne og transparente. Altså, at det ikke skal 
være behov for å observere/kontrollere i denne 
sammenheng? Dessuten er Framsenteret AS representert, 
og dette er et nøytralt organ i samarbeidet. 



   
 

   
 

 

4. Søknadsfrist for flaggskipene 
 

Endelig referat er gjennomgått og godkjent av styringsgruppens medlemmer. 

 

Tromsø 6. september 2020. 


